

Uptrend@TWC

東華學院動向

ISSUE 10 2018 JAN

YCH Lim Por Yen Secondary School

Panel head of Science

No.145-165 Standard Secondary School Tsuen King
Circuit, Tsuen Wan, NT

專題報道 Feature Article

幼兒教育學士課程獲專業資格 實踐教育理想

Professionally recognised early childhood education degree programme

東華學院於2017/2018學年開辦幼兒教育(榮譽)學士學位課程，成為全港首間根據《專上學院條例》(第320章)註冊的自資專上學院而提供專業認可的幼教學士課程。課程獲教育局認可，畢業生可註冊為合格的幼稚園教師，起薪點為\$20,700；課程同時獲社會福利署認可符合幼兒工作人員及幼兒中心主管的註冊資格，並可成為特殊幼兒工作人員。畢業生的出路廣泛，可於幼稚園、幼兒中心、育嬰院、國際學校、幼兒遊樂小組、特殊教育中心等機構服務。

東華學院的幼兒教育(榮譽)學士學位課程，是現時少有以跨學科形式支援學習差異兒童的幼兒教育課程。除了幼兒教育理論，課程亦結合護理、職業治療、心理學等學科知識，並安排同學於幼稚園、特殊幼兒中心及相關機構實習，讓同學了解不同學習需要幼兒的特質，以及運用合適的方法協助幼兒發展。



政府落實免費優質幼稚園教育政策，幼兒教師薪酬點及晉升階梯更為明確，吸引不少年青人報讀幼教課程，為投身專業鋪路。

With the implementation of the free quality kindergarten education policy, more youngsters are inspired to enter the early childhood education sector.



學院會安排學生實習，嘗試教學及帶領活動，汲取教學經驗。

Students are required to undergo practicum to gain teaching experience in kindergartens.

TWC launched the Bachelor of Education (Hons) in Early Childhood Education in 2017/2018, which made TWC become the first local self-financing institution registered under the Post Secondary Colleges Ordinance (Cap 320) to offer teacher training degree programme. Graduates are approved by the Education Bureau for registration as Qualified Kindergarten Teachers. They are also recognised by the Social Welfare Department for registration as Child Care Workers and Child Care Supervisors under the Child Care Services Ordinance, and can work as Special Child Care Workers.

TWC's early childhood education degree programme adopts a multidisciplinary approach and focuses on support for children with special education needs, making the programme unique in the market. Other than theories of early childhood education, the programme covers knowledge in occupational therapy, nursing, psychology, etc.

Postage Paid
9088